
Grønlandsudvalget

Til: Social- og boligministeren

Dato: 24. januar 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

GRU alm. del

Spørgsmål 13
Har Regeringen kendskab til, at der er foregået gratis adoption af grønlandske børn til 
danske familier i Grønland fra 1900 og frem til 1979, idet der henvises til, at der på 
de sociale medier florerer historier om, at nogle personer, som er født i Grønland, har 
berettet, at de har været adopteret gratis og at deres adoptionspapirer er mærket med 
dronningens befaling? Hvis der kan svares bekræftende på dette, bedes disse spørgsmål 
besvaret:
a. Hvad var hjemlen til, at der er foregået gratis adoptioner af grønlandske børn til danske 
familier?
b. Hvor mange grønlandske børn er adopteret gratis til en dansk familie?
c. Hvordan foregik disse gratis adoptioner?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Aki-Matilda Høegh-Dam (SIU).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på akimatilda@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Aki-Matilda Høegh-Dam
formand
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